

QK2135471

CSSCI 来源期刊

国家中文核心期刊

RCCSE 中国核心学术期刊(A)

中国人文社会科学期刊AMI综合评价(A刊)核心期刊

“复印报刊资料”重要转载来源期刊

华北地区十佳期刊

北方优秀期刊

科学管理研究

Scientific Management Research

4
2021

ISSN 1004—115X

CN 15—1103/G3

万方数据

1981年创刊 2021年8月第39卷(双月刊)

科学管理研究

双月刊

第39卷 第4期
(总第242期)

2021年8月20日出版

中国学术期刊(光盘版)入编期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
中国期刊全文数据库全文收录期刊
中国人文社会科学引文数据库来源期刊
中文社会科学引文索引来源期刊

主管单位

内蒙古自治区科学技术厅

主办单位

内蒙古自治区软科学研究会

编辑出版

《科学管理研究》编辑部

印 刷

内蒙古自治区机关事务管理局

党政机关文印中心

目 录

· 创新发展研究 ·

- 全球视角下众创空间高质量发展研究 孙启新, 张琳, 等 (2)
- 中国科技创新资源配置体制机制的演进、创新与政策研究 刘波, 李湛 (8)

- 分享经济视阈下威客知识共享创新模式研究 陈强, 王丽娟, 等 (17)
- 我国各地区科技创新券实施比较与政策效果研究 付书科, 马卓, 等 (22)
- “十四五”时期地方政府科技创新注意力配置和资源布局研究

- 基于30个省市“十四五”规划及远景目标文本分析 张彦红 (30)
- 改革开放以来科技与生态的嬗变研究 柳兰芳, 阿古达木 (35)
- 技术赋能下文化与科技深度融合的演进机理分析 拓俊杰 (43)

· 科研管理创新 ·

- 双一流背景下高校科研效率的区域差异与影响因素研究 许晓东, 智耀微 (50)
- 国防知识产权转化运用问题研究 章侃, 袁涛等 (58)
- 基于引文索引的科研管理评价体系探析 赵豪迈, 田玉琼 (65)

- 国务院特殊津贴制度的缘起、现状与反思 王珂, 李侠 (72)
- 航天工艺振兴计划三期工程管理创新研究
- 以北京空间机电研究所为例 韩杰, 江长虹, 等 (79)

目 录

· 产业创新研究 ·

- “互联网+”驱动产业创新机制、商业模式与政策建议 陈一孚,李贵武(87)
面向产业集聚区的创新平台发展的主要问题与政策建议 魏泰龙,王继健(92)
我国制造业新旧动能顺畅转换的实现路径 吴迪,徐政(98)
新时代国防科技工业治理的体系框架与实现路径 汤薪玉,李湘黔(105)

· 区域创新研究 ·

- 基于创新生态系统视角的国家自主创新示范区
高质量发展对策 马宗国,范学爱(113)
- 企业创新研究 ·
- 国外数字创新研究评述及对我国制造企业数字化
转型的启示 杨仲基,綦良群(120)

· 农业创新研究 ·

- 农业技术创新体系带动低碳农业发展的现实困境与
政策建议 孙东旭,程松涛(125)
绿色发展理念视角下智慧农业发展的基本目标、关键
问题实现路径 牟晓燕,吴自涛(131)

· 创新人才研究 ·

- 理工科高层次人才对青年教师学术成长的引领机制研究
..... 鲁世林,杨希,等(137)

· 科技金融研究 ·

- 新时期技术创新下我国金融科技 2.0 发展的现实困境
与路径选择 段彬,黄让(144)

· 国际创新研究 ·

- 国外先进制造技术(AMT)的发展研究:一个文献综述
..... 杨青,钟书华,等(150)
创新文化竞争力国际比较研究 桂黄宝,孙璞,等(159)

主 编:云 涛

封面设计:马丹盟

编辑部地址:呼和浩特市新城西街总
局街 3 号科技大厦 B 座
305 室

邮 编:010010

电 话:0471—6355025
18647960993

网 址:<http://kxgy.chinajournal.net.cn>
E-mail:18047173609@163.com

国内总发行:内蒙古邮政报刊发行局
邮发代号:16—16

国外总发行:中国国际图书贸易集团有限
公司
发行代号:BM3333

刊 号:ISSN 1004—115X
CN 15—1103/G3

期刊基本参数:CN 15—1103/G3 * 1981 * b * A4 * 168 * zh * P * 10.00 * 1500 * 24 * 2021—8—20

Contents

1. Research on High Quality Development of Maker Space for the Perspective of Internationalization SUN Qi-Xin, ZHANG Lin, etc. (2)
2. The Evolution, Innovation and Policy Thinking of China's Science and Technology Innovation Resource Allocation System and Mechanism LIU Bo, LI Zhan(8)
3. Research on Witkey knowledge sharing innovation model from the perspective of sharing economy CHEN Qiang, WANG Li-juan, etc. (17)
4. A comparative study on the implementation of sci-tech innovation voucher in different regions of China and the policy effect FU Shu-ke, MA Zhuo, etc. (22)
5. Research on Attention Allocation and Resource Layout of Local Government's Science and Technology Innovation in the 14th Five-Year Plan Period
——Based on the text analysis of the 14th Five-Year Plan of 30 provinces and cities and their long-term goals ZHANG Yan-hong(30)
6. The Research on the Transmutation of Science, Technology and Ecology since the Reform and Opening-up LIU Lan-fang, A Guda-mu(35)
7. Analysis on the Evolution Mechanism of Culture and Technology Integration under the Technology Empowerment TUO Jun-jie(43)
8. Research on regional differences and influencing factors of scientific research efficiency in Universities under the background of double first class XU Xiao-dong, ZHI Yao-zheng(50)
9. Research on the Transformation and Application of Defense Intellectual Property Rights ZHANG Kan, YUAN Tao, etc. (58)
10. Research on Evaluation System of Scientific Research Management Based on Citation Index ZHAO Hao-mai, TIAN Yu-qiong(65)
11. The Origin, Present Situation and Reflection of the State Council Special Allowance System WANG Ke, LI Xia(72)
12. Research on Project Management Innovation of the third phase of Aerospace Technology Revitalization Plan
——Take Beijing Institute of Space Mechanics & Electricity as an example HAN Jie, JIANG Chang-hong, etc. (79)
13. "Internet plus" driving industry innovation mechanism, business model and policy recommendations CHEN Yi-fu, LI Gui-wu(87)
14. The main problems and policy suggestions of the development of innovation platform for industrial agglomeration WEI Tai-long, WANG Ji-jian(92)
15. The Realization Path of the Smooth Conversion of Old and New Driving Forces in China WU Di, XU Zheng(98)
16. The System Framework and Realization Path of National Defense Technology Industry Governance in the New Era TANG Xin-yu, LI Xiang-qian(105)
17. Study on the High Quality Development Countermeasures of National Independent Innovation Demonstration Zone Based on Innovation Ecosystem Perspective MA Zong-guo, FAN Xue-ai(113)
18. A Research Review of Foreign Digital Innovation and Its Enlightenment to Digital Transformation of Manufacturing Enterprises in China YANG Zhong-ji, QI Liang-qun(120)
19. The Realistic Dilemma and Policy Recommendations of Agricultural Technology Innovation System Promoting the Development of Low-Carbon Agriculture SUN Dong-xu, CHENG Song-tao(125)
20. The basic goal, key problems and realization path of smart agriculture development from the perspective of green development concept MU Xiao-yan, WU Zi-tao(131)
21. Research on the Guiding Mechanism of High-level Talents in the Academic Growth of Young Faculty Members in Science and Engineering LU Shi-lin, YANG Xi, etc. (137)
22. The Realistic Dilemma and path choice of China's financial technology 2.0 development in the new era of technological Innovation DUAN Bin, HUANG Rang(144)
23. Research on the Development of Advanced Manufacturing Technology Abroad:
A Literature Review YANG Qing, ZHONG Shu-hua, etc. (150)
24. An International Comparative Analysis of Competitiveness of Innovation Culture GUI Huang-bao, SUN Pu, etc. (159)

科学管理研究

2021年 第4期(总第242期)

出版日期:2021年8月20日

主管单位:内蒙古自治区科学技术厅

主办单位:内蒙古自治区软科学学会

编辑出版:《科学管理研究》编辑部

主编:云 涛

印刷:内蒙古自治区机关事务管理局
党政机关文印中心

国内总发行:内蒙古邮政报刊发行局

邮发代号:16—16

国外总发行:中国国际图书贸易集团有限公司

邮发代号:BM3333

国内统一连续出版物号 CN 15—1103/G3

国际标准连续出版物号 ISSN 1004—115X

定 价:10.00 元

Competent Authorities:

Science and Technology Department of Inner Mongolia Autonomous Region

Sponsored by:

the Soft Science Research Board of Inner Mongolia Autonomous Region

Editor and Publisher:

Editorial Department of "Scientific Management Research"

Chief Editor: YUN Tao

Printed by:

Party and Government Printing Center of Organ Affairs of Inner Mongolia Autonomous Region Organ Affairs Administration

Total domestic distribution:

Inner Mongolia Post Press Distribution Bureau
Postal code: 16—16

Distributor Abroad

China International Book Trading Corporation
Postal code: BM3333

ISSN 1004-115X

